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کمتر از ۸ ماه از ریاست جمهوری دکتر  گذشت   ما بعد از 
پزشکیان و شروع به کار دولت چهاردهم در آستانه یک استیضاح 
هستیم که می شود گفت همچون همیشه »حق مجلس« است 
اما به باور من درشرایط کنونی »تکلیف نیست«، بلکه نقض غرض 
است. زیرا که استیضاح در شرایط سخت  و دشوار اقتصادی کشور 
که مردم ما در آن قرار دارند و باتوجه به شواهد و قرائن و همچنین 
به لحاظ تاثیرپذیری اقتصاد داخلی مان از بازار جهانی   و اقتصاد 
بین الملل و اعمال سیاست های خصمانه و ناجوانمردانه آمریکا 
روزهای سخت تری در آینده بر ما تحمیل خواهد شد و نتیجتا با 
، باید با دولتی آماده تر و ملتی  در پیش داشتن روزهای دشوارتر
امیدوارتر از همیشه در مواجهه با مشکلات در صحنه باشیم 
کننده  چنین استیضاحی نقض غرض نمایندگان استیضاح 
است زیرا با شناختی که من از نویسنده و طراح استیضاح و برخی 
کنندگان آن دارم، آنها را دلسوز به حال کشور می دانم و  امضا
دغدغه آنها برای افزایش قدرت ملی و صلاح کشور و مردم بر کسی 
پوشیده نیست. لذا با این وجود من استیضاح را برطرف کننده 
دغدغه استیضاح کنندگان و کاهش آلام و دردهای اقتصادی 
و معیشتی مردم کشورم نمی دانم و این است که می گویم نقض 
غرض است. نمایندگان محترم می بایست قبل از تصمیم به تهیه 
« و »آینده  متن هر استیضاح و اجرای آن دو »ارزیابی گذشته نگر
نگر« را در دستور کار خود قرار دهند ارزیابی آینده نگر به ما می گوید 
قبل از تهیه هر طرح و برنامه  و انجام آن باید به پیامدهای ناشی 
از اجرای آن برنامه در آینده توجه کرد باید قدرت پیش بینی 
داشت. سوال من از طراح محترم استیضاح که زحمت نوشتن 
استیضاح  های گذشته و جمع آوری امضا نمایندگان از جمله 
نوشتن متن استیضاح آقای خاندوزی وزیر محترم دولت شهید 
رئیسی راهم بر عهده گرفته بودند و جالب توجه اینکه وجه قالب 
دلایل در هر دو متن استیضاح یکی است و امروز موضوع اصلی 
استیضاح آقای عبدالناصر همتی، وزیرمحترم اقتصاد و دارایی 
دولت چهاردهم را دغدغه اصلی نمایندگان نسبت به وضعیت 
بد و نابسامان اقتصادی و سفره مردم می داند این است که 
« که آن هم ریشه  گذشته نگر آیا صرفا با تکیه بر نتایج ارزیابی »
در سیاست های اقتصادی دولت های پیشین داشته و دارد و 
همه اش را نمی توان سهم این دولت یا وزیر اقتصادش که مجری 
سیاست های اقتصادی و تصمیمات سران قوا و برخی کارشناسان 
می باشد دانست آیا اقدام به چنین استیضاحی نتیجه ارزیابی 
گذشته نگرانه شماست یا با ارزیابی آینده کشور به این نتیجه 
رسیده اید که با انجام این استیضاح وضعیت اقتصادی و سفره 
گر»ارزیابی آینده نگرانه« را در دستور  مردم بهبود خواهد یافت؟ ا
داشته و به چنین نتیجه ای رسیده اید که با برکناری وزیر اقتصاد 
کنونی دغدغه نمایندگان برطرف و مشکل اقتصادی و سفره 
مردم حل خواهد شد، انجام چنین کاری و استفاده از چنین 
گر چنین نشود چه  حقی برشما تکلیف و برمردم مبارک است اما ا

پاسخی برای مردم دارید؟

استیضاحوارزیابیآیندهنگرانه
سخــن روز

درختکاری کیدبر تا
نمازجمعه در

حجت الاسلام صدیقی در خطبه های 
نماز جمعه تهران با اشاره به نزدیک بودن 
روز درختکاری گفت:  »روز درختکاری در 
پیش است. درختکاری در ابعاد مختلف 
یک فرصت است. دین ما مکتب نشاط و 
شادی است. سه چیز انسان را از ظلمت 
غم نجات می دهد. آب، سبزی و جمال 
گر توسعه  امام زمان)عج(. درختکاری ا
پیدا کند شاهد بهبود کیفیت هوا و کاهش 
گازهای گلخانه ای خواهیم بود. خشک 
شدن درختان به محیط زیست آسیب 
را  ریزگردها  جلوی  درختکاری  می زند. 
را خواهد  زمین  رانش  می گیرد. جلوی 
گرفت. درختکاری ابعاد مختلف فرهنگی، 

اقتصادی، تفریحی و اسلامی دارد«.

نخستیننیروگاه
خورشیدیکیش

با حضور معاون اجرایی رئیس جمهوری 
و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش، 
نیروگاه  نخستین  اجرایی  عملیات 
خورشیدی در جزیره کیش کلید خورد، 
گامی در جهت استفاده از  که  پروژه ای 
ک و تجدیدپذیر برای توسعه  انرژی های پا
و ارتقای زیرساخت های این جزیره به 
به  قادر  که  نیروگاه  این  می آید.  شمار 
تولید روزانه ۲۰ مگاوات برق خواهد بود، 
گامی در جهت بهره برداری از انرژی های 
زیرساخت های  توسعه  و  تجدیدپذیر 
پایدار منطقه است. محمدجعفر قائم پناه 
گفت: »توسعه جاذبه ها و زیبایی های 
کیش، افزایش رفاه، آسایش کیشوندان 
گردشگران و عدم هرگونه ناترازی در  و 
که  زمینه آب و برق از موضوعاتی است 
خوشحالی رئیس جمهوری را در پی دارد. 
کیش زمینه مساعدی در حوزه  جزیره 

گردشگری دارد«.

همتیکمکینمیکند تغییر
آذر منصوری، رئیس جبهه اصلاحات 
امور  وزیر  استیضاح  مورد  در  ایران 
اقتصادی و دارایی و این که آیا این اتفاق 
می تواند به حل مشکلات اقتصادی کشور 
عبدالناصر  »این که  گفت:  کند،  کمک 
کشور را  همتی، وزیر اقتصاد و دارایی 
گزینه دیگری را  با استیضاح بردارند و 
این  با  مشکلات  کنند،  جایگزین 
جابه جایی ها حل نخواهد شد. طبیعی 
است با تداوم مشکلات و چالش های 
کثر  جدی، وزرای اقتصاد تنها کار یا حدا
کاری که می توانند انجام دهند، این است 
که از بدتر شدن اوضاع جلوگیری کنند. 
با چنین وضعیتی نه عبدالناصر همتی 
و نه گزینه دیگری که بخواهد جایگزین 
ایشان شود، نمی تواند اوضاع اقتصادی 
مملکت را از چیزی که هست، بهتر کند. 
کمیت باید  با شرایط فعلی، دولت و حا
دست به اقدامات جدی و تصمیم گیری 

در حوزه های سخت بزنند«.

دریاییغدیر زیر
نشریه آمریکایی با اشاره به رزمایش 
مشترک ذوالفقار ۱۴۰۳ ارتش جمهوری 
شدن  کشیده  خ  ر به  و  ایران  اسلامی 
نوشت:  ایران«  دریایی  »توانمندی 
ایران  غدیر  کلاس  »زیردریایی های 
چالشی فنی و تهدیدی جدی علیه آمریکا 
و دیگر دشمنان ایران هستند«. مرحله 
 ۱۴۰۳ ذوالفقار  مشترک  رزمایش  اصلی 
ارتش از شنبه گذشته با رمز »یا بقیة ا... 
فرجه الشریف«  تعالی  عجل ا...  الاعظم 
توسط امیر دریادار »حبیب ا... سیاری« 
سواحل  گستره  در  رزمایش،  فرمانده 
مکران، دریای عمان و شمال اقیانوس 
هند تا مدار ۱۰ درجه آغاز شد. در ذوالفقار 
۱۴۰۳، زیردریایی های طارق، فاتح و غدیر 

کسیژن جدیدی را پرتاب کردند. اژدر ا

بازداشتیکاسرائیلی
بهاتهامجاسوسی

داخلی  امنیت  و  اطلاعات  انس  آژ
رژیم  پلیس  همراه  به  )شین بت( 
صهیونیستی در بیانیه ای مشترک اعلام 
کردند که یک شهروند اسرائیلی دیگر به 
ظن جاسوسی برای ایران بازداشت شده 
و دادستان ها قصد دارند علیه او به اتهام 
تماس با یک عامل خارجی کیفرخواست 
صادر کنند. روزنامه تایمز اسرائیل نوشت 
که این جوان ۲۶ ساله اوایل ماه جاری 
روی  رنگ آمیزی  دلیل  به  )میلادی( 
دیوار در چند منطقه شهر »پتا تیکوا« در 
سرزمین های اشغالی به درخواست یک 
عامل ایرانی در ازای دریافت پول بازداشت 
گذشته، پلیس  شده است. در دسامبر 
نزدیک به ۳۰ صهیونیست، عمدتا یهودی 
را به اتهام فعالیت های جاسوسی از طرف 

ایران بازداشت کرده است. 

 ابوالقاسم رئوفیان
 دبیرکل حزب ایران زمین

خبــــر
ح کرد تاجگردون مطر

ظریفومسالهنانمردم
آرمان ملی: رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با اشاره 
به طرح موضوعاتی مانند برکناری ظریف یا لایحه عفاف و حجاب 
به دور از نگاه واقع بینانه به شرایط اقتصادی و معیشت مردم، 
اظهار داشت: مردم خیلی مشکل دارند و تا به بطن جامعه 
نروید، متوجه نمی شوید. من نماینده محروم ترین استان کشور 
هستم و الان در بالاترین رده بودجه ای کشور قرار دارم و باید 
بتوانم اینها را کنار هم بگذارم، ولی در هیچ مدلی ظریف و حجاب 
بیرون نمی آید. کسی نمی تواند بگوید که من انقلابی نیستم یا 
در جریان انقلاب نبودم یا بابت انقلاب هزینه ندادم. غلامرضا 
تاجگردون گفت: کسی نمی تواند بگوید انقلاب برای من است 
و برای تو نیست. یک روز به یکی شان گفتم آن روز که من زخمی 
شدم، تو به دنیا آمدی، آنوقت به من می گوید تو انقلابی نیستی! 
وی افزود: برای مردم فقیر و مستضعف در ساختار اقتصادی 
هر طوری که کار کنید این صداها از آن بیرون نمی آید و خروجی 
آن ظریف و حجاب نیست. مردم نان شب و زندگی شان تحت 
فشار است، به این مباحث کاری ندارند. هفته گذشته، همراه 
با کمیسیون به شهرستان  نائین سفر کردیم. من تا به حال آنجا 
نرفته بودم. در یک کارگاه قالی بافی، ۴۰ تا ۵۰ بانوی سالخورده 
کار بودند. دست های شان متورم و زخمی بود و  مشغول 
دریافتی شان بین یک و نهصد تا سه میلیون تومان بود و بیمه 
هم نداشتند. تاجگردون خاطرنشان کرد: حالا در همان جلسه، 
برخی شروع کردند درباره FATF، حجاب و مسائل دیگر صحبت 
کردن. من گفتم این زن قالی باف نائینی چه کار دارد به FATF و 
حجاب؟ او بیمه ندارد، معیشتش تأمین نیست، باید او را بیمه 
کنید. من باید این مسائل را بفهمم. یعنی صدای ما باید برای 
حل مشکلات واقعی مردم بلند شود. ما هم بلدیم صحبت کنیم، 
داد بزنیم، شعار بدهیم. اما خواست اصلی مردم، مخصوصاً 
مستضعفان، چیز دیگری است که ولله این صداهای ما صدای 
آن ها نیست. رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات 
مجلس ادامه داد: من تخصصم بودجه است، کارم مقررات مالی 
است. وقتی به بودجه نگاه می کنم، باید ترازها، منابع و مصارف، 
اولویت بندی ها را بررسی کنم. باید ببینم کدام بودجه حکومتی 
است، کدام غیرحکومتی. نتیجه این کار باید این باشد که مردم 
احساس رضایت بیشتری کنند و انقلاب هم حفظ شود. بله، ما 
باید نهادهای فرهنگی را ببینیم، سپاه و نیروهای مسلح را هم 
گر به نیروهای مسلح بودجه داده شد، بگویند  ببینیم. نه اینکه ا
چرا به نیروهای مسلح پول دادید؟ حیات و ممات مملکت 
ما وابسته به این نیروهاست. وی افزود: یا وقتی به حوزه های 
علمیه و نهادهای فرهنگی کمک می شود، برخی می گویند: 
چرا به آخوندها کمک می کنید؟ حوزه ها هم بخشی از فرهنگ 
کشور هستند. نباید طوری رفتار کنیم که یکی را بزنیم و دیگری را 
گر مشکلات نیروهای  حمایت کنیم. تعادل لازم است. نه اینکه ا
مسلح را حل کنیم، بگویند با آنها بسته و برای بخش فرهنگی 
کاری کنیم، بگویند با آخوندها بسته است! این حرف درستی 
نیست. نه امام چنین چیزی گفته، نه رهبری، نه قانون اساسی. 
هیچ کجا چنین حرفی نیامده است. ما باید تعادل را حفظ کنیم. 

 آرمان ملی: رئیس جمهور در 
نشست با مدیران دستگاه های 
استان  غرب  جنوب  دولتی 
بهارستان  شهرستان  در  تهران 
بر پیمانی  اینکه من  بر  کید  تا با 
که بستم، هستم، اظهار داشت: 
باورها  همان  بر  همچنان  من 
داریم  آنها  اساس  بر  و  پایبندم 
تلاش می کنیم، وضعیتی که داریم 
شایسته ما نیست و باید آن را تغییر 
دهیم. مسعود پزشکیان با اشاره 
به اظهارات یکی از مسئولان حاضر 
در جلسه درباره مدیریت قیمت 
دلار از سوی دولت، افزود: آنچه ما 
درباره مدیریت دلار گفتیم این بود 
که ما در جمع سران قوا توافقی 
در این باره کردیم و این به معنای 
آن نیست که قیمت دلار کاملا در 
دست ماست و هر کار خواستیم 
می کنیم، این مسأله بحث مفصلی 
دارد که جای آن اینجا نیست. وی 
با اشاره به اینکه چند روز است 
باز  و  تکرار می کنم  را  این سخن 
چرا  کرد:  تصریح  می گویم،  هم 
باید یک نفر در آن سوی کره زمین 
حرفی بزند و اینجا همه جا خالی 
باشیم  باور داشته  ما  گر  ا کنند، 

نمی رویم  و  نمی کنیم  خالی  جا 
در بازار سکه و ارز بخریم که بعد 
قیمت آن هم بالا و پایین شود، 
یکدیگر  باشیم  داشته  باور  گر  ا
اتفاقی  دارد  که  نمی ترسانیم  را 
می افتد. ما نمی ترسیم، می مانیم 
و می سازیم و با قدرت هم خواهیم 
ساخت، این آن چیزی است که به 
آن باور داریم. رئیس جمهور گفت: 
بارها گفته ام و باز هم می گویم که 
می توانیم، من نمی توانم، بلکه ما 
می توانیم، این را باید باور کنیم. 
در  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر 
کردند  کید  تا چشم انداز  سند 
که ما باید به جایگاه اول منطقه 
برسیم و الگو شویم، الگو شدن با 

هر نوع خواستنی ممکن نیست، با 
ساده انگاری نمی توانیم به اهداف 
سند چشم انداز برسیم. پزشکیان 
با بیان اینکه رسیدن به اهداف 
سند چشم انداز یک نقشه جامع 
را می طلبد، خاطرنشان کرد: هم 
نمایندگان مجلس و هم مدیران 
هستند،  صاحب نظر  و  خبره  ما 
باید نقشه ای داشته باشیم که ما 
را به جایگاهی شایسته ما برساند، 
اما باید بدانیم که یکی از مهم ترین 
شاخص های توسعه تناسب بین 
گر ما این  منابع و مصارف است، ا
تعادل را برهم زدیم، توسعه نابود 
گر تقاضا را متناسب با  می شود. ا
منابع نبینیم، نارضایتی و ناترازی 

ایجاد می شود. پزشکیان اضافه 
کرد: در این شرایط نباید در آب 
شویم.  گرفتار  معیشت  و  نان  و 
باید  و  هستند  توانمند  همه 
دست به دست هم دهیم تا این 
بحران ها را پشت سر بگذاریم و 
که  را به چشم اندازی  کشورمان 
مشخص  رهبری  معظم  مقام 
کرده اند، برسانیم. این امکان پذیر 
است. رئیس جمهور در ادامه با 
اشاره به برنامه های دولت برای 
حمایت از اقشار مختلف تصریح 
بسته های  اجرای  از  پیش  کرد: 
کالا برگ ها را تا دهک  معیشتی، 
کرد و پس  هفتم توزیع خواهیم 
از عید نیز این روند را ادامه داده 
و حتی با قدرت بیشتری دنبال 
خواهیم کرد. ما ممکن است برخی 
پروژه ها را متوقف کنیم، اما اجازه 
که معیشت مردم  نخواهیم داد 
دچار مشکل شود. ان شاءا... در 
جنگ اقتصادی موفق باشید و ما 
هم می دانیم و پشتیبانی می کنیم 
و باور داریم، تلاش دشمن این 
است که چرخه تولید کشور ما را 
با مشکل مواجه کند اما ما اجازه 

نمی دهیم که این اتفاق بیفتد. 

رئیس جمهور:

 اجازه نخواهیم داد که معیشت مردم دچار مشکل شود
 نیاز مدیریت فرهنگی 

به تغییر و نوآوری

معظم  مقام  دستیار  و  مشاور 
رهبری با اشاره به اهمیت فرهنگ 
در تحولات تمدنی، بر لزوم آمادگی 
کشور برای مقابله با چالش های 
کرد و گفت: مسیر  کید  فرهنگی تأ
شکل دهی به تمدن نوین اسلامی 
جز با توجه به ارتقا فرهنگ میسر 
نخواهد بود. محمد مخبر افزود: 
شرایطی  هر  در  اسلامی  انقلاب 
آن  اساس  و  ریشه  شود،  بررسی 
بر  کید  تأ با  وی  است.  فرهنگی 
اهمیت پیش بینی و برنامه ریزی 
فرهنگی، گفت: باید بدانیم در سه 
آینده، مسیر حرکت  تا پنج سال 
فرهنگی کشور چگونه خواهد بود؟ 
سنتی  روش های  با  می توان  آیا 
رویکردهای  باید  یا  داد  ادامه 
فرهنگی  مدیریت  برای  جدیدی 
کشور در پیش گرفت؟ بدون  تردید، 

نیاز به تغییر و نوآوری داریم. 

روابط  پورعلی:  سیاوش  ملی-  آرمان   
سیاسی ایران و روسیه در سال های اخیر با 
کید دارند  گمانه زنی هایی ادامه دارد. عده ای تا
که نباید به روس ها تحت هر شرایطی اعتماد 
کرد و با برنامه های آنها در فضای بین المللی 
بازی کنیم. در سوی دیگر هم طیفی هستند 
که در ادامه آنچه نگاه به شرق نامیده می شود 
می توانند  روسی  دیپلمات های  معتقدند 
در هدایت سکان سیاست  خارجه تهران را 
همراهی و یاری کنند. البته در این بین برخی 
که روابط تهران و مسکو از سوی  معتقدند 
کید بر نزدیکی این دو همسایه،  برخی برای تا
باعث  مورد  همین  و  می شود  بزرگ نمایی 
افزایش انتظارات از کرملین شده است. باتوجه 
بین المللی  و  نظامی  مثبت  روابط  همه  به 
انتقادها از رفتار روس ها به خصوص در مورد 
مواضع ضدایرانی باعث کدورت هایی شده 
است که شاید حتی غیرقابل بخشش باشد. 
هفته گذشته سرگئی لاوروف، وزیر امورخارجه 
روسیه به پاستور آمد و اظهاراتی در رابطه با 
گفت وگوهای ایران و اروپا، مسائل هسته ای و 
البته راه های دیپلماتیک احیای برجام بیان 
کنش های بسیاری داشت. در این  کرد که وا
مورد با یکی از دیپلمات های شناخته شده 
گفت وگویی انجام داده ایم. ساداتیان معتقد 
است که به هیچ عنوان نباید چنین برداشت 
شود که ما برای رابطه با هر کشوری حتی آمریکا 
به میانجی گری روس ها نیازی داشته باشیم. 

در ادامه این مصاحبه را می خوانید. 
 میانجیگری روس ها 

جلال ساداتیان، دیپلمات ادوار و تحلیلگر 
حوزه دیپلماسی در پاسخ به اینکه سفر وزیر 
امورخارجه روسیه به ایران را چگونه ارزیابی 
می کند و مطابق گفته های رد و بدل شده باید 

به  خبرنگار  باشیم،  وضعیتی  چه  انتظار  در 
»آرمان ملی« می گوید: »تاریخچه ایران نشان 
می دهد که در این کشور بیش از صد سال قبل 
مجلس شروع به کار کرد و در حوزه های داخلی 
و خارجی فرازونشیب های فراوانی را پشت سر 
که  می کند  ایجاب  تاریخچه  این  گذاشتیم. 
گر قرار است با  کنیم و ا گفت وگو  باید با دنیا 
کره کنیم روابط باید مستقیم  کشوری هم مذا
که بتوانیم  باشد و این توانایی وجود دارد 
گروه ها و بازیگران جهان امروز وارد  با همه 
کرات دوجانبه شویم. باتوجه به شعارهای  مذا
انقلاب اسلامی ما باید دیپلماسی خودمان را 
داشته باشیم. شعار »نه شرقی نه غربی« نشان 
باید  گفت وگوها  و  کراها  در مذا که  می دهد 
مستقل وارد ارتباط بین المللی شویم و بتوانیم 
از منافع ملی دفاع، از کارت های خودمان و با 
استفاده از دیپلمات های باسابقه ایرانی در 
فضای جهانی بازی کنیم.« این دیپلمات در 
همین زمینه ادامه می  دهد: »نباید وضعیت 
به گونه ای پیش برود تا کارمان به اینجا برسد که 
بسیاری از کارت های بازی مان را از دست داده 
باشیم و یا ضعیف شده  باشند و کارایی لازم را 
نداشته باشد. این زیبنده ایران نیست. عمده 
حرف های لاوروف در تهران این بود که روسیه 
بین ایران و آمریکا میانجی شود. چرا روسیه که 
بارها و بارها منافع خودشان را به منافع ایران 
ترجیح دادند، باید چنین مسئولیتی را برعهده 
داشته باشد؟ آقای ظریف پیش از این گفته بود 
که لاوروف در امور برجام دخالت می کرد. این ها 
شواهدی است که می توانیم بگوییم روس ها 
در مواقع حساس چگونه رفتار کرده اند. به رغم 
همه این بحث ها منظور من این نیست که با 
روس  ها کار نکنیم و یا با آنها قطع رابطه کنیم، 
که روس ها سخنگوی  ولی دلیلی هم ندارد 

ایران  برای  و بخواهند  باشند  ما در جهان 
کنند. ما باید روابط خودمان  تعیین تکلیف 
را با روس ها داشته باشیم، باید با اروپایی ها، 
کشورهای آسیاسی و آفریقایی و... هم روابط 
با  ایجاد شد  گر شرایطش  ا و  داشته باشیم 
آمریکا هم می توانیم وارد گفت وگو شویم. توجه 
داشته باشید که معنی گفت وگو این نیست که 
هرچه آنها گفتند ما باید بپذیریم و ما هم باید 
حرف خودمان را بزنیم.« ساداتیان با پرداختن 
با حاشیه سفر لاوروف به تهران اضافه می کند: 
»در سفر لاوروف به تهران او مسائلی را در زمینه 
صحبت  هایی  و  کرد  ح  مطر هسته ای  بحث 
در رابطه با آمریکا هم به میان آمد. او توصیه 
کرده که با اروپایی ها وارد گفت وگو نشویم. در 
این مورد باید بگویم که روابط ایران و سایر 
کشورها به روس ها ارتباطی ندارد و ما باید 
کارتی  در این شرایط خاص و حساس از هر 
که داریم نهایت استفاده را ببریم تا از فعال 
شدن مکانسیم ماشه جلوگیری کنیم.« او با 
اشاره به روابط ایران و اروپا در سال های جاری 
می گوید: »روابط اروپایی ها و ایران به دلیل 
حواشی سال های اخیر به اندازه غبارآلود است 
و در این وضعیت که طرف ها تلاش برای بهبود 
وضعیت را دنبال می کنند معنایی ندارند که 
وزیرخارجه روسیه بخواهند در این مورد نظری 
داشته باشد. ما که نباید هرچه آنها گفتند را 
انجام دهیم، چون توانایی دیپلماسی ایران 
می تواند بسیاری از چالش ها را بدون کمک 
کشور دیگر برطرف کند. روابط ایران و روسیه 
می تواند در زمینه ای مختلف همچنان ادامه 
کند،  گسترش هم پیدا  داشته باشد و حتی 
ولی این را هرگز نمی پذیریم که روسیه به عنوان 
سخنگوی ایران بخواهد نقش میانجی داشته 
کنون در بین کشورهایی که می خواهند  باشد. ا
بین تهران و واشنگتن میانجی شوند بهترین 
گزینه عربستان صعودی است ولی هیچ  کدام 
که شرایط  از اینها الزامی ندارند. در صورتی 
با  برجام  همانند  می توانیم  باشد،  مناسب 
آمریکایی ها وارد گفت وگو شویم و در ادامه به 

توافق برسیم.«

»آرمان ملی« آخرین تحولات دیپلماسی را بررسی کرد

پاستور و کرملین در روزهای حساس
ساداتیان: دلیلی ندارد که روس ها برای ایران تعیین تکلیف کنند

 ضربه استیضاح 
به ایده وفاق 

استفاده از تجارب 
استانداران ادوار 

استاندار خراسان در دولت هفتم 
با اشاره به اعلام وصول استیضاح 
وزیر اقتصاد در مجلس، اظهار کرد: 
به  یک شبه  اقتصادی  مشکلات 
وجود نیامده و سیاست گذاری های 
گذشته، باعث  غلط طی سالیان 
کنون  ا ایجاد این شرایط  شده و 
چه آقای همتی وزیر باشد چه هر 
فرد دیگری، وضعیت همین است. 
موعد  بتواند  کسی  است  ممکن 
طغیان مشکلات را به تاخیر بیندازد، 
اما با توجه به عملکرد دولت های 
حل  انتظار  نمی توان  گذشته 
مشکلات اقتصادی را در کوتاه مدت 
داشت. محسن مهرعلیزاده گفت: 
از پیروزی  که هنوز  آقایان  برخی 
پزشکیان در انتخابات عصبانی اند، 
مشکلات  بهانه  به  می خواهند 
اقتصادی، همتی را استیضاح کنند 
و ضربه شستی به دولت نشان دهند 
و استیضاح همتی به ایده وفاق 

ضربه می زند. 

وزیر کشور در دومین نشست 
مجمع استانداران ادوار با بیان 
اینکه رئیس محترم جمهور در سه 
نشست از چهار نشست ماهانه 
کرده اند،  شرکت  استانداران، 
معنادار  حضور  این  کرد:  اظهار 
ضمن عنایت دکتر پزشکیان به 
ظرفیت  از  کی  حا دوم،  کابینه 
جمع استانداران دولت است، که 
می تواند به عنوان یک شخصیت 
موضوعات  در  مستقل  حقوقی 
باشند.  نقش آفرین  کشور  مهم 
از  قدردانی  با  مومنی  اسکندر 
فعالیت های این مجمع از زمان 
از  گفت: بخشی  کنون  تشکیل تا
نکاتی که در این جلسه مطرح شد 
باید به هیات دولت انتقال داده 
شود. وی افزود: انتقال تجربیات 
مطلوبی  اتفاق  گذشته،  مثبت 
حکمرانی  موضوع  وی  است. 
به  اختیارات  گذاری  وا و  انرژی 
استانداران را از جمله موضوعاتی 
دانست که باید در آن از تجربیات 
نیز  ادوار  استانداران  مجمع 

استفاده کرد. 

رئیس قوه قضائیه:

 وحدت بین مردم و کارگزاران نظام، ضرورت است
 آرمان ملی: رئیس قوه قضائیه، وحدت 
در بین همه مردم و کارگزاران نظام را یک 
ضرورت دانست و اظهار داشت: حفظ این 
گر  وحدت برای ما روحانیون بیشتر است ا
ما از وحدت دم بزنیم اما در عمل به وادی 
افتراق بیفتیم آنگاه کلاممان در نزد مردم 
گر در میان مردم  نفوذ نخواهد داشت، ا
از فضایل اخلاقی بگوییم اما خودمان 
رنگ و بویی از این فضایل نبرده باشیم 
کلام ما در اجتماع بی اثر خواهد  آنگاه 
و  راهبردی  امروز وحدت وظیفه  شد. 
کلیدی همه ما است. تاریخ ثابت کرده 
که وحدت موجب عزت و افتراق موجب 
ذلت است. حجت الاسلام غلامحسین 
محسنی اژه ای در سفر به آذربایجان غربی 
با اشاره به اهمیت موضوع امنیت گفت: 
گر امنیت نباشد بسیاری از مسائل تحت  ا
تاثیر قرارمی گیرد، روحانیت نیز می توانند 
برای ایجاد امنیت، پیشگیری از عوامل 
برهم زننده امنیت موثر و مفید باشد. وی 
در جلسه نقش امنیت قضایی در جهش 
تولید و مشارکت مردم که در استانداری 
برگزار شد، با بیان اینکه مسئله امنیت 

و فرهنگ، موضوع بسیار مهمی است، 
اظهار کرد: خوشبختانه آذربایجان غربی 
در شاخص امنیت و مسائل فرهنگی ارتقا 
یافته است. قاضی القضات، معیشت و 
اقتصاد مردم را از دیگر مسایل مهم اعلام 
گر می خواهیم تحریم ها را  کرد و افزود: ا
خنثی کنیم و دشمنان زخم خورده را دفع 
کنیم و به معیشت مردم برسیم، دولت به 
تنهایی قادر به حل همه این موارد نیست 
و باید از ظرفیت بخش خصوصی استفاده 
کید بر اینکه  شود. رئیس دستگاه قضا با تا
کرد:  کنیم، بیان  اقتصاد را باید مردمی 
مشکلات بخش خصوصی باید احصا و 
رفع شود و در این راستا جلسات متعددی 
با فعالان اقتصادی برگزار کنیم و مشکلات 
و راهکار و پیشنهادات آنها را بشنویم.  وی 
با اشاره به فرصت های سرمایه گذاری و 
ضرورت جذب سرمایه گذار تصریح کرد: 
شرایط سرمایه گذاری را برای سرمایه گذار 
باید تشریح کنید و تضمین دهید قرار داد 
با تغییر مدیر و دولت عوض نشود، چرا 
که قراردادهای  کردم  کید  که همواره تا
دولتی باید معتبرترین قراردادها باشند. 

کنون در  کرد: ما ا رئیس عدلیه تصریح 
شرایط جنگ اقتصادی هستیم، بنابراین 
قانون ما، مقررات ما، دستورالعمل ما، 
رفتار مجری قانون و ضابط ما نیز باید 
متناسب با شرایط جنگ اقتصادی باشد. 
در مواردی که یک قانون باید اصلاح شود 
و روند اصلاح قانون به طول می انجامد، 
مقولات  تا  آمده  پیش  ظرفیتی  کنون  ا
ح  مهم و فوری در جلسه سران قوا مطر
شود، توجه کنید که این امر به معنای 
ح همه مسائل در نشست سران قوا  طر
نیست، چرا که ما مجلس قانونگذاری با 
ترتیبات خاص داریم. رئیس قوه قضائیه 
بیان داشت: وحدت در بین همه مردم 
و کارگزاران نظام یک ضرورت است و این 
ضرورت برای ما روحانیون بیشتر است، 
گر ما از وحدت دم بزنیم، اما در عمل  ا
کلاممان  به وادی افتراق بیفتیم آنگاه 
گر در  در نزد مردم نفوذ نخواهد داشت، ا
میان مردم از فضایل اخلاقی بگوییم، اما 
خودمان رنگ و بویی از این فضایل نبرده 
کلام ما در اجتماع بی اثر  آنگاه  باشیم 

خواهد شد. 


